
Oświadczenie złożone 

przez senatora Zdzisława Pupę 

na 64. posiedzeniu Senatu 

w dniu 6 listopada 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Mając na uwadze kontrowersje, które zauważyłem na Podkarpaciu, dotyczące świadczeń gwarantowanych 

z zakresu lecznictwa uzdrowiskowego, zwracam się do Pana Ministra z prośbą o informację, dlaczego mimo 

pozytywnego stanowiska Ministerstwa Zdrowia, zawartego w piśmie MZ-OZ-U-523-35093-2/WS/14 z dnia 

9 maja 2014 r. – cytuję: „Ministerstwo Zdrowia wyraża pozytywne stanowisko co do zmiany większej do-

stępności lekarzy, w tym lekarzy ze specjalizacją I stopnia, dla świadczeń lecznictwa uzdrowiskowego, jak 

również w odniesieniu do liczby łóżek przypadających na jeden etat lekarski” – do dzisiaj wspomniany pro-

blem nie został prawnie uregulowany.  

Trudno zrozumieć, dlaczego lecznictwo uzdrowiskowe obwarowane jest tak rygorystycznymi wymaga-

niami. Zarówno w POZ, jak i w szpitalach są one już o wiele mniejsze. Jeżeli NFZ podczas najbliższego 

aneksowania umów nie uwzględni złożonych wniosków, to większość zakładów lecznictwa uzdrowiskowego 

będzie musiała w bardzo istotny sposób ograniczyć swoją działalność. Niektóre z nich mogą nawet przestać 

istnieć. Myślę, że nikt tego nie chce.  

Moje zdziwienie budzi szczególnie fakt, że w lecznictwie uzdrowiskowym wymagania dotyczące kwalifi-

kacji lekarzy są o wiele większe niż w przypadku szpitali prowadzących leczenie stanów ostrych, często za-

grażających życiu pacjenta. Nie jestem w stanie zrozumieć, czym taki stan rzeczy jest podyktowany, dlatego 

proszę o szczegółowe wyjaśnienie wspomnianej kwestii. 

Zdzisław Pupa 




